
 Venlo 
 

Begrotingsbetoog 2015-2018 

 

 

Hoe staat het met de bekendheid van Venlo? Kent men deze prachtige gemeente in den 

lande? Hoe is inmiddels de beeldvorming over onze stad? Ervaring leert dat negatieve 

zaken uit het verleden wel eens worden uitvergroot en de vele goede dingen misschien 

juist wel te weinig aandacht krijgen.  

 

In ieder geval is het zo dat mensen die Venlo voor het eerst bezoeken nagenoeg altijd 

met een positieve indruk weer naar huis gaan. De uitdrukking  “onbekend maakt 

onbemind”, gaat hier dus als geen ander op.  

 

Maar, kan het zijn dat sommige inwoners van onze stad het minder positieve beeld 

bewust en onbewust versterken? Soms lijkt het dat we te weinig zelfvertrouwen en trots 

hebben om onszelf te verkopen. Voorwaarde is wel dat de inwoners van Venlo hebben 

om positief te praten. Dat begint op microniveau met het eigen welzijn van de Venlonaar 

in zijn leefomgeving. Om de inwoners meer oog te laten krijgen voor die omgeving, 

zullen ze er een sterkere betrokkenheid bij moeten voelen, en dat sluit aan bij de huidige 

ontwikkelingen om inwoners meer te laten participeren. En slagen we daarin, dan is het 

CDA ervan overtuigd dat ook het imago van onze mooie stad sterk zal verbeteren, 
zowel ín Venlo zelf als erbuiten. Onze inwoners worden dan de beste ambassadeurs. Een 

betere imagocampagne is nauwelijks voorstelbaar. 

 

Daarnaast is het zaak om Venlo op een unieke manier op de kaart te zetten. En dat 

begint met groot te durven denken. Wat is de kracht van Venlo, al eeuwen lang…? Juist, 

de ligging. Daarvan profiteren we als logistieke stad, maar daar kunnen we nog veel 

meer van profiteren. Welke stad heeft vijf vliegvelden op een uur rijden afstand, diverse 

universiteiten en diverse grote steden in handbereik? Steden die we niet als concurrenten 

maar als partners moeten zien. Net zoals Venlo haar bijzondere kenmerken heeft, zo 

hebben al die steden dat ook, ieder op een eigen manier. Daarmee vullen ze elkaar aan 

en ontstaat er een regio waar bezoekers maar ook toekomstige bewoners met plezier op 

af komen. In Venlo zijn de afgelopen jaren veel goede dingen gedaan om de stad voor 

diverse doelgroepen – toeristen, studenten, hoger opgeleiden, ondernemers –  

aantrekkelijk te maken; laten we op die weg verder gaan en nog hoger inzetten. Zodat 

mensen Venlo zien als een van die parels van een unieke Euregio. 

 

Want… als het imago goed is volgen investeerders, bezoekers en studenten vanzelf… 

 

Wij zijn blij dat het college de handschoen heeft opgepakt en werk maakt van 

citybranding! Maar toch staan we met het binnenhalen van de titel ´Beste Binnenstad 

van Nederland pas aan het begin. En het hebben van deze titel stopt per 31 december 

2015.  

 

Maar ook daarná blijven we de beste binnenstad, dus ook ná 2015 moeten we als Venlo 

ons imago met trots uitdragen. Met bijvoorbeeld een ijzersterk vervolg op reeds 

bestaande campagnes. Denk ook aan imagocampagnes als ´Er gaat niets boven 

Groningen´ of ´Gelderland levert je mooie streken´. Geachte raad, Venlo heeft een 

slogan nodig.  



 

De opwaartse trend in het imago van Venlo moet vastgehouden worden, en ik benoem 

het nogmaals: Wij zijn in bezit van de titel ‘ echter, nog maar 14 maanden, en deze 

unieke titel moet in de ogen van het CDA maximaal benut worden.  

 

Tel daarbij de forse ambities op die Venlo heeft op het gebied van ondernemerschap, 

onderwijs, toerisme en leefbaarheid. Wij willen de mate van aantrekkelijkheid van Venlo 

juist naar externen uitstralen. Wij kunnen zélf richting geven aan het vermarkten van 

onze prachtige gemeente. Dat komt uiteindelijk ook onze grondposities ten goede. Om 

de binnenstad een extra impuls te geven tijdens de Beste Binnenstad –periode kun je 

denken aan onze eigen landelijke spot, een BN-er met roots uit Venlo, of aan ludieke 

acties zoals een of twee dagen onbetaald parkeren in de binnenstad! 

Onze fractie wil het college oproepen vóór 1 maart met een plan te komen, een plan dat 

de unieke waarden van Venlo onderzoekt en waarin beschreven staat dit te vermarkten. 

Wij komen met een motie! 

 

De Euregio: 

Venlo als onderdeel van de Euregio, we hoeven er niets voor te doen, het is een 

gegeven. Maar moeten we passief blijven óf de kansen die deze regio ons biedt veel 

meer gaan verzilveren? Dat laatste natuurlijk. Er wordt toch niet voor niets gesproken 

over het Europa van de regio’s omdat de meeste steden niet voldoende groot zijn om 

zich alleen te profileren.  
Een A dossier! Niet alleen omdat we als Venlo daarvan kunnen profiteren bij het 

aantrekken van bedrijven en hoger opgeleiden. Maar eveneens omdat deze regio ons de 

mogelijkheid biedt ons wereldwijd te profileren. Contacten in het achterland. Je moet 

inzetten op bedrijven hier naartoe halen, maar ook net over de grens, daar kunnen onze 

inwoners ook werkzaam zijn. Het verdiende geld wordt immers in Venlo uitgegeven. We 

zijn benieuwd naar de ideeën. Maar wij maken hier een kanttekening, toch kan onze 

ligging aan de ook negatieve gevolgen hebben voor burgers en ondernemers. Denk 

hierbij aan onze werkgevers aan welke nog dagelijks de negatieve effecten van de 

verhoging van accijnzen en BTW ondervinden. Dat terwijl een algemeen beeld bestaat 

dat grensregio´s in de toekomst juist meer kansen op ontwikkeling zouden moeten 

krijgen. De accijnzen hebben verstrekkende gevolgen voor ons MKB. Omdat wij solidair 

zijn met de ondernemers willen we onze verantwoordelijkheid nemen om deze gevaren 

zo veel als mogelijk te elimineren en streven we rechtvaardigheid na. Graag willen wij 

dat dit college een signaal naar Den Haag laat horen alvorens het nieuwe belastingplan 

er door is. Hiervoor dienen we een motie in.  

 

Een aantrekkelijk vestigingsklimaat!  

Daarbij hoort ontegenzeggelijk een doorontwikkeling van het Hoger onderwijs! Een 

absoluut speerpunt voor het CDA en gelukkig ook voor dit college! Het amendement uit 

2011 van onze CDA fractie in PS - waardoor we voor hoger onderwijs 10 miljoen subsidie 

vanuit de Provincie ontvangen, kent nog een restant: -> Ik kom daar zo op terug… 

 

Venlo zet hoog in op de komst van studenten. Hieruit voortvloeiend willen we dat 

studenten ná hun studie zich in Venlo vestigen. Er is echter veel concurrentie van 

andere, nabij gelegen steden. zoals Eindhoven, Nijmegen en Maastricht.  

 

Venlo is een jonge en opkomende studentenstad. We zullen daarom extra stappen 

moeten ondernemen om ons te onderscheiden van de bovengenoemde steden. Vandaar 

het idee van de studentenfiets. Waarom een fiets? Bewegen is gezond, en studenten 

dienen mobiel te zijn. Het openbaar vervoer is in onze stad veel minder op maat 

georganiseerd voor studenten dan elders. 

 

Het CDA wilt dat elke student aan het HBO en Universitair onderwijs die zich in onze 

gemeente vestigt (dus op kamers gaat) een voucher krijgt waarmee de student een fiets 

op borg krijgt bij een van onze fietsenwinkels. Wonen in Venlo als student? Door onze 



VENLO STUDENTEN FIETS wordt je op straat herkent. Het CDA wil dat het college een 

regeling uit gaat werken waarin we dit kunnen realiseren. Ook hier komen we met een 

motie. 

 

Het restant van de 10 miljoen uit de provincie bestemd voor hoger onderwijs is onder 

andere gelabelled voor het deelgebied gezondheidszorg. U weet dat Venlo een aanzienlijk 

grote en aantrekkelijke werkgever herbergt, namelijk het Viecurie Medisch Centrum. Een 

werkgever die hoog scoort op de kwaliteit van medische zorg. Een werkgever die in de 

prijzen valt! Viecuri is tevens opleidingscentrum voor specialisten, iets wat normaliter 

gebeurt in academische ziekenhuizen. Voor Venlo wordt hierop een uitzondering gemaakt 

omdat het Viecuri steeds aan juiste voorwaarden voldoet. Wij roepen het college op 

maximale inzet te leveren bij het naar Venlo halen van een HBO zorgopleiding. 

Leerlingen vanuit het ROC zouden gemakkelijk in eigen stad door kunnen doorstromen. 

Wij komen met een motie. 

 

Arbeidsmarkt 

We zijn blij dat het college zich diverse doelen omtrent arbeids- en diversiteitsbeleid 

heeft gesteld en daarmee voortvarend aan de slag lijkt te gaan. Doelen zoals een 

strategisch partnerschap met alle belanghebbenden op en rondom de arbeidsmarkt 

juichen we toe! Als je het over de gewenste stijging hebt op de participatieladder, dan 

moet je zaken ondernemen. Zorgen over de bijstand blijven. We moeten zeker met het 

oog op de kortingen op het gemeentefonds en de verschuivingen in de 

participatiewetgeving actief beleid voeren en onze doelstellingen hieromtrent smart 

maken. 

 

Jeugdwerkeloosheid baart ons net zoveel zorgen, met name de doelgroepen uitgelicht in 

de Atlas van gemeenten. Niet westerse allochtone jongeren en moeite met het vinden 

van een baan. Gelukkig wordt op het gebied van diversiteit onderzocht hoe de 

vooroordelen van de arbeidsmarkt tegen te gaan. Zet actief in op loopbaanbegeleiding en 

analyseer de vraag van de markt zodat we weten waar jongeren terecht kunnen.  

 

Decentralisaties 

De gemeente krijgt er vele zorgtaken bij. Ook al is ons door de wethouder belooft dat het 

hier in Venlo goed geregeld is en onze inwoners de zorg blijven ontvangen na 1 januari. 

Concept Huizen van de wijk neemt een belangrijke om bewoners te voorzien van 

informatie omtrent sociaal maatschappelijke vraagstukken. Maar onderzoek toont aan 

dat minderheden binnen onze gemeente nog een hoge drempel ervaren om gebruik te 

maken van voorzieningen van huizen van de wijk. Onze fractie wil gewaarborgd zien dat 

er voldoende kennis van verschillende culturen schuilgaat in het huis van de wijk; Wij 

verwachten daarom inspanningen van het college omtrent het verwerven en verleiden 

van vrijwilligers en doen een dringend beroep op voldoende vertegenwoordiging van en 

door verschillende culturen bij het uitrollen van het concept en nieuw beleid. Middels een 

motie willen wij het college verzoeken om er voor zorg te dragen mensen met 

verschillende culturele achtergronden actief hun rol te laten nemen. 

 

Versterking van gemeenschapszin: 

Wij zijn verheugd dat er vorderingen gemaakt worden met diverse multifunctionele 

centra in onze kernen. Het BMV in Velden wordt volgend jaar in gebruik genomen en het 

MFA in Arcen heeft met de start aangevangen. Verenigingen, scholen en wijkorganisaties 

versterken elkaar in onze kernen. Uit Tegelen komen ons diverse signalen ter ore van 

verenigingen aangaande problemen in het vinden van geschikte huisvesting. Onze fractie 

wil hier aandacht voor! We roepen het college op een onderzoek te houden waarin een 

inventarisatie gevraagd wordt bij de verenigingen in Tegelen waarin onderzocht gaat 

worden wat precies de knelpunten zijn en of er behoefte is aan een duurzame oplossing 

waar alle verenigingen hun heil kunnen vinden. Ook hier zullen wij een motie voor 

indienen. 

 



Sport: 

De bezuiniging van sport gaat ons aan het hart. Het college heeft een drietal 

draaiknoppen aangereikt waarmee de bezuinigingen gerealiseerd gaan worden. We 

wachten de voorstellen waarmee het college in december komt af. Het CDA uitgangspunt 

blijft vooralsnog dat verenigingen worden ontzien. De drie opties waar het college een 

bezuiniging mee wil realiseren kan wat ons betreft uitgebreid worden met andere 

mogelijkheden. 

 

 

nog even kort enkele puntjes uit de begroting en de begrotingssystematiek: 

Als je naar de schuldratio kijkt, dan zie je dat onze schuld is verhoogd is t.o.v. 2013. De 

ratio weerstandsvermogen is precair. Dat komt ook omdat we geen risicomijdende 

gemeente willen zijn. Als je een stad met ambitie bent en je wilt investeren, dan heb je 

revenuen op lange termijn. Risico’s leveren ook zaken op! De mooiste bloemen groeien 

aan de rand van het ravijn. Maar dat wil niet zeggen dat alles rooskleurig is! 

Terughoudendheid is op zijn plaats in deze tijd, zeker waar het gaat om inzet van eigen 

middelen.  

 

In het coalitieakkoord zijn ambities opgenomen die pas uitgevoerd kunnen worden als 

ingeboekte bezuinigingen daadwerkelijk gerealiseerd zijn. Een van die ambities is 

Kloosterdorp Steyl. We willen zo snel mogelijk over gaan met het uitvoeren van onze 

ambities maar daarvoor hebben we een twee maandelijks overzicht nodig. We kunnen zo 

een prioritering in ambities invoeren, waaraan de mate ook zal afhangen van derde 

gelden. Kan het college dit toezeggen? 

 

Voorzitter, langzaam kom ik tot een afronding… 

 

De voorliggende begroting bedient onze fractie op haar wenken. Ik verbaas u niet als ik 

aangeef dat veel van de CDA agenda erin verwerkt is. Technisch naar de begroting 

kijkend wil onze fractie welgemeende complimenten uitdelen aan het apparaat, omdat er 

t.o.v. vorige jaren veel verbeterd is. Een helder leesbare begroting! Dank daarvoor. 

 

Onze fractie verheugd zich op de jaren die voor ons liggen. Aan het einde van deze 

raadscyclus, en dan heb ik het over 2018, bestaat onze prachtige stad 675 JAAR! Met 

hetgeen dat nu voorligt en de plannen en ideeën hier vandaag door ons allen 

aangedragen, weet in ieder geval de CDA fractie zeker dat de stad na de volgende 675 

jaren een echt feest zal kunnen vieren omdat de opmaat naar een prachtige opgepoetste 

en toekomstbestendige stad een feit is! 

 

 

 

 


